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 PROTOKÓŁ nr XXII/13  
 
z XXII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 20 lutego 2013 roku w godz. od 1400 – 
1550 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 

XXII  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Radny Piotr Tomczak przyszedł później na obrady sesji – spóźnienie usprawiedliwione. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy, 
5. Kasper Ekert    - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jarocińskiego, 
6. Zygmunt Meisnerowski  - radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
7. Zbigniew Kużdżał   - członek Zarządu Rady Powiatu Jarocińskiego, 
8. Zofia Urbaniak   - prezes Jarocińskiego Oddziału Towarzystwa Opieki  

                                                          nad Zwierzętami, 
9. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, Życie Jarocina, 

- ekipa poznańskiego oddziału TVP 
 

Porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym  
w dniu 12 lutego 2013r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.    
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1400 otworzył  
XXII sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Gminy, radych powiatowych, radych Rady Miejskiej Żerkowa, sołtysów oraz 
przedstawicieli lokalnych gazet i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczyło 14 radnych, a zatem Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. Ponadto poinformował, że radny Piotr Tomczak będzie 
później. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 
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1) określenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2013", 

2) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

3) wprowadzenia zmian do statutu Samorządowego Zakładu Budżetowego - Zakładu Aktywności 
Zawodowej "PROMYK" w Żerkowie, 

4) zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Raszewach - stanowiącego załącznik do 
Uchwały Nr XV/100/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012r. w sprawie 
powołania do działania Domu Pomocy Społecznej w Raszewach i nadania statutu tej 
jednostce, 

5) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych, 
6)  zasad udzielenia spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy Żerków  oraz trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia, 
7) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa. 
10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
11.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli porządek obrad jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 14 radnych na sali obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokółu z obrad  XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Protokół z XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 27 grudnia 2012 r. wyłożony został 
do wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 12 lutego 2012r. przed 
obradami sesji Rady w dniu 20 lutego 2013 r. oraz  w biurze Rady Miejskiej. 
 
Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      
Radna Maria Sołtysiak – zapytała, jak daleko będzie robiona sieć kanalizacyjna w Stęgoszy  
i kiedy zakończona. Mieszkańcy pytają kiedy zostaną zakończone roboty w związku rozkopami  
i utrudnieniami w poruszaniu się po drodze?  
Radny Jan Barański – zapytał, co dalej z salą w Dobieszczyźnie? 
Przewodniczący – przedstawił pismo od mieszkańców Chrzana skierowane do Burmistrza Miasta 
i Gminy w Żerkowie w sprawie uregulowania odprowadzenia wód deszczowych z ulicy 
Dworcowej, które spływają do nieprawidłowo działającego rowu. Ponadto mieszkańcy uznali, że 
rów ten w części znajduje się na łuku jezdni i stanowi zagrożenie dla ruchu drogowego. 
Pismo stanowi załącznik nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXI sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla 
radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik nr 5 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

1) określenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2013". 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
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Uchwała Nr XXII/145/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie określenia 
"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Miasta i Gminy Żerków na 2013",  stanowi  załącznik nr 6 do protokółu. 
 

2) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
Radny Janusz Szóstek – zapytał i jednocześnie zaproponował aby umorzone środki przeznaczyć 
na wykonanie przydomowych oczyszczalni ścieków tj. na realizację kolejnych oczyszczalni? 
Burmistrz – odpowiedział, że jest przyjęty program gospodarki kanalizacji gminy i te 
miejscowości bardzo oddalone, które nie będą miały możliwości podłączenia się do gminnej 
sieci kanalizacyjnej będą wspierane przez budżet. Dlatego zaproponował przyjęcie uchwały  
o treści przedstawionej, a na kolejnej sesji zostanie zwiększona pula środków na przydomowe 
oczyszczalnie przez wprowadzenie zmian do budżetu gminy. Podkreślił, że lista wniosków na 
realizację przydomowych oczyszczalni jest realizowana na bieżąco, a uchwała przedmiotowa 
musi być niezwłocznie przekazana do WFOŚiGW w Poznaniu. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXII/146/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie 
przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu,  stanowi  załącznik nr 7 do protokółu. 
 
Na sali obrad pojawiła się ekipa  poznańskiego oddziału TVP. 
 

3) wprowadzenia zmian do statutu Samorządowego Zakładu Budżetowego - Zakładu 
Aktywności Zawodowej "PROMYK" w Żerkowie, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz wyjaśnił, że na 
wspólnym posiedzeniu komisji Rady był obecny kierownik ZAZ „PROMYK” w Żerkowie pan 
Bartłomiej Nowicki i przedstawił zakres działania „Zakładu”. 
Na salę obrad dotarł radny Piotr Tomczak.   
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXII/147/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do statutu Samorządowego Zakładu Budżetowego - Zakładu Aktywności 
Zawodowej "PROMYK" w Żerkowie,  stanowi  załącznik nr 8 do protokółu. 
 

4) zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Raszewach - stanowiącego załącznik do 
Uchwały Nr XV/100/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012r. w sprawie 
powołania do działania Domu Pomocy Społecznej w Raszewach i nadania statutu tej 
jednostce, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXII/148/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie zmiany 
Statutu Domu Pomocy Społecznej w Raszewach - stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 
XV/100/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012r. w sprawie powołania do działania 
Domu Pomocy Społecznej w Raszewach i nadania statutu tej jednostce,  stanowi  załącznik nr 9 
do protokółu. 
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5) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz powiedział, że  
w projekcie przyjęto 10 % maksymalnego wynagrodzenia za pracę, co stanowi 160,00 zł za wpis 
do rejestru. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXII/149/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie ustalenia 
wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych,  stanowi  załącznik nr 10 do 
protokółu. 
 
Salę obrad opuściła ekipa  poznańskiego oddziału TVP oraz Burmistrz Miasta i Gminy 
Żerków. 
 

6)  zasad udzielenia spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy Żerków  oraz 
trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXII/150/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie zasad 
udzielenia spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy Żerków  oraz trybu postępowania 
w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia,  stanowi  załącznik nr 11 do protokółu. 
 

7) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie  

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem  zwiększa się budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty   34.205.343,11 zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 31.813.343,11 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie 2.392.000,00 zł 
Podkreśliła, że dochody obejmują także dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej w wysokości 4.491.654,00 zł; na realizację zadań w drodze umów lub 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 100.000,00 zł oraz 
dotacje i środki zewnętrzne w wysokości 2.961.479,00 zł 

• wydatków do kwoty   37.728.649,11  zł 
 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie   30.326.949,11  zł 
 - wydatki majątkowe w kwocie   7.401.700,00  zł 
Wydatki obejmują w szczególności m.in: 

1) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 
ustawami w wysokości 4.491.654,00   zł, 
2) wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 143.300,00    zł,  
3) wydatki na programy finansowane z udziałem środków pomocowych w tym z Unii 
Europejskiej 6.511.479,00 zł, 
4) ustalono dotację dla jednostek sektora finansów publicznych i spoza sektora finansów 
publicznych, 
5) ustalono kwotę 800 tys. zł, do której Burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania, 
które wykraczają poza rok budżetowy, a nie są związane z realizacją przedsięwzięć wieloletnich, 
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6) zaciągania kredytów i pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych na pokrycie 
występującego w ciągu roku budżetowego, przejściowego deficytu budżetu do wysokości  
800 tys. zł oraz na zadania inwestycyjne do wysokości 7.125.812,00 zł 
7) dokonywania zmian w budżecie polegających na przeniesieniach w planie wydatków między 
rozdziałami, paragrafami w ramach działu w zakresie wydatków na wynagrodzenie i wydatków 
majątkowych, 
8) kierowników jednostek organizacyjnych uprawnionych do dokonywania przeniesień 
planowanych wydatków bieżących i zaciągania zobowiązań z tytułu umów, 
9) ustalono dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych jest to 
kwota 115.000,00 zł, ogółem na wydatki 125.000,00 zł, które przeznaczono na: 

• gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
w wysokości 120.000,00 zł 

• gminny program przeciwdziałania narkomanii w wysokości 5.000,00 zł, 
10) utworzono rezerwy budżetowe: ogólna 130 tys. zł, celowa 103 tys. zł na zadania  
z zakresu zarządzania kryzysowego. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z decyzją Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 6 lutego 2013 r. wprowadza się zapis § 9 w uchwale budżetowej na 2013 rok 
i zmienia się zapis w § 10 niniejszej uchwały. Paragraf 9 dołożono zgodnie z zaleceniami RIO w 
Poznaniu 
Ponadto wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolski przekazał dotację celową w kwocie 95.600,- zł 
z przeznaczeniem na realizację programu wieloletniego "Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania".  
Skarbnik Gminy podkreśliła, że budżet po stronie dochodów i wydatków wzrósł o kwotę 
95.600,- zł.  
 Następnie dokonano przesunięć w planie wydatków w:  

• dziale 700 rozdz. 70005 § 4300 zmniejsza się plan o 10.000,- zł i przesuwa się do działu 
750 rozdz. 75023 § 6060 na zakupy inwestycyjne związane z zakupem projektora dla 
Urzędu Miasta i Gminy Żerków, 

• dziale 750 rozdz. 75011 zmniejsza się § 4210 o 500,- zł a zwiększa się § 4700, 
• dziale 754 rozdz. 75412 zmniejsza się § 4270 o kwotę 4.800,- zł a zwiększa się § 4280 na 

opłacenie usługi za badania lekarskie dotyczące stanu zdrowia strażaków OSP Gminy 
Żerków, 

• dziale 926 rozdz. 92605 zmniejsza się § 2360 o kwotę 60.000,- zł i ustala się § 2820 
w kwocie 60.000,- zł na dotację dla Stowarzyszenia Gminnego Klubu Sportowego 
Żerków.  

Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXII/151/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 20 lutego 2013 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na  2013 rok,  stanowi  załącznik nr 12 do protokółu. 
 
Przewodniczący zarządził przerwę w obradach sesji. 
Przewodniczący wznowił obrady sesji o godz. 15.00 rozpoczynając od punktu 9 - 
Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa. 
Wyjaśnił, że Burmistrz Miasta i Gminy Żerków nadal  udziela wywiadu ekipie poznańskiego 
oddziału TVP, dlatego proponuje „zawieszenie” punktu 8 porządku obrad dotyczącego 
odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i omówienie kolejnego punktu obrad. 
Rada jednogłośnie przyjęła zaproponowaną zmianę do porządku obrad.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Bogdan Bożejewicz odczytał sprawozdanie  
z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa za  rok 2012. 
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Radni Rady Miejskiej Żerkowa nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania przyjmując 
je jednogłośnie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokółu. 
 
Na salę obrad wrócił Burmistrz Miasta i Gminy Żerków. 
 
Przewodniczący zwracając się do Burmistrza wyjaśnił, że zawieszono czasowo punkt  8 
porządku obrad w sprawie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i teraz prosi o 
ustosunkowanie się do złożonych zapytań radnych. 
Burmistrz przed odpowiedzią na zapytania radnych wyjaśnił, że udzielił wywiadu  
mediom regionalnym TVP Poznań w sprawie siłowni wiatrowych, a w szczególności dotyczyło 
to planu budowy mniejszej elektrowni wiatrowej do 900 kW w miejscowości Ludwinów, której 
budowę zaskarżyli mieszkańcy do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kaliszu. 
Kolegium podtrzymało skargę i skierowało sprawę do ponownego rozpatrzenia Burmistrzowi 
jako organu pierwszej instancji. Burmistrz powiedział, że chcąc wyjaśnić sprawę, należy zwrócić 
się do inwestora w celu określenia precyzyjnie odległości  elektrowni wiatrowej od zabudowań 
mieszkalnych. Odległości od zabudowań budowanych elektrowni wiatrowych są dla każdej 
obliczane indywidualnie, a gmina nie może blokować działań gospodarczych,  które są 
planowane na jej terenie, a zwłaszcza w pozyskiwaniu energii odnawialnej. Przepisy preferują 
firmy, które inwestują w budowę urządzeń do pozyskania energii odnawialnej…Jestem 
przeciwny budowie wiatraków, wolę  inne elementy urządzeń do pozyskiwania energii 
odnawialnej. Powiedział, że sprawa ciągnie się już od około dwóch lat i nie wiadomo jakim 
wynikiem się zakończy. W tym przypadku całą procedurę należy przeprowadzić na nowo. 
Wywiadu w tej sprawie także udzielił radny i sołtys z Ludwinowa. Podkreślili, że nie są 
przeciwni budowie elektrowni wiatrowej, ale powinny znajdować się w takiej odległości od 
zabudowań, aby  hałas pracującego wiatraka nie był uciążliwy dla otoczenia.   

1) Burmistrz udzielając odpowiedzi na zapytanie radnej Marii Sołtysiak dotyczące dalszej 
kanalizacji wsi Stęgosz oraz naprawy drogi po inwestycji, zapytał gdzie mieszka pan 
Szybiak? Radna odpowiedziała, że w środku wsi, gdzie jest najgorszy odcinek drogi, 
ponieważ zrobiło się straszne błoto zwłaszcza po wysypaniu żużlem. 
Sekretarz Gminy powiedział, że żużel został dostarczony na życzenie pana Szybiaka. 
Poinformowaliśmy go, że przy takiej aurze nic to nie da, ale odpowiedział, że tak ułoży 
żużel aby było dobrze i okazało się, że jest jeszcze gorzej. 
Burmistrz powiedział, że kij ma dwa końce, bo gdyby żużlu nie przywieziono byłoby źle,  
a że przywieziono też jest źle. Dlatego nie należy przy tej pogodzie nic robić bo nie daje to 
żadnego efektu.   
Burmistrz kontynuując odpowiedź wyjaśnił, że ogłoszono przetarg na podstawowe usługi 
związane z przeprowadzeniem kanalizacji w Bieździadowie i dokończeniem I etapu 
kanalizacji w Stęgoszy. Wykonanie tego zadania umożliwi podłączenie sieci 
kanalizacyjnej  
z Pawłowicami i dalej z oczyszczalnią ścieków w Żółkowie. Burmistrz zapowiedział, że 
jeżeli wystarczy środków to kanalizacja w Stegoszy będzie prowadzona dalej tj. od 
krzyżówki w stronę Chrzana. Obecnie przeprowadzane są aktualizacje dokumentacji 
technicznej, kosztorysów, aby wszystko było zgodne z przepisami.   

2) Kolejna odpowiedź dotyczyła zapytania radnego Jana Barańskiego w sprawie sali wiejskiej 
w Dobieszczyźnie. Burmistrz poinformował radnego, że dziś została podpisana umowa na 
środki finansowe z Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu. Przetarg na salę zostanie 
ogłoszony pod koniec tygodnia lub w kolejnym, natomiast na salę w Stęgoszy i Żernikach 
zostały zamieszczone ogłoszone przetargi. 

3) Burmistrz powiedział, że przyjmuje pismo, które złożył radny w imieniu mieszkańców  
z Chrzana. Uważał, że sprawę należy zbadać i dopiero po zejściu śniegu będzie można 
stwierdzić co należy zrobić. Przypomniał, że samo zasypanie rowu nic nie daje. Burmistrz 
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podkreślił, że mamy okres zimowy, czas bardzo trudny, zwłaszcza dla dróg gruntowych po 
przeprowadzonych inwestycjach. Burmistrz prosząc o zrozumienie, zobowiązał się do 
bieżącego utrzymania dróg, ale dopiero po roztopach kiedy będzie można przeprowadzić 
właściwe prace przywracające jej przejezdność. Prace zostaną przeprowadzone  
z udziałem wykonawcy, który ma pewne elementy dróg przywrócić po przeprowadzonej 
inwestycji. Poinformował także, że w planach przewiduje się utwardzenie tych dwóch dróg 
– Wiśniowej i Jabłoniowej. Podkreślił, że dużym problem jest zaorywanie rowów 
przydrożnych, co wpływa na ich nieprzejezdność. 

 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Przewodniczący – udzielił głosu pani Zofii Urbaniak – prezesowi Jarocińskiego Oddziału 
Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami Jarocinie. 
Pani Prezes przybliżyła radnym bieżącą sytuację i działalność schroniska bezdomnych zwierząt  
w Radlinie oraz skrytykowała politykę władz gminy uważając, że środki przekazywane na 
schronisko to jałmużna. Wyjaśniła, że obecnie w schronisku przebywa 180 psów oraz 40 kotów,  
a z gminy Żerków od początku tego roku do schroniska trafiło 8 psów oraz 5 pozostało  
z poprzedniego roku. Podkreśliła, że pozostały tylko dwa miejsca na psy, które mogą być 
dostarczone do schroniska.…Schronisko pęka w szwach. Uważała, że należy wprowadzić 
sterylizację psów na terenie gminy oraz chipy. Poinformowała, że schronisko prowadzi adopcję,  
z której mogą skorzystać mieszkańcy gminy, powiatu, ale najwięcej adopcji prowadzonych jest do 
Niemiec i to pozwala na dobre funkcjonowanie schroniska.  
Przewodniczący – zapytał, jakie ma oczekiwania w stosunku do Rady  Miejskiej Żerkowa? 
Prezes Zofia Urbaniak – zaproponowała, żeby bieżący rok pozostał bez zmian, a w kolejnym 
wprowadzić  przymusową sterylizację oraz chipowanie psów. Ponadto zapytała dlaczego gmina 
nie wywiązała się z zobowiązania dostarczenia karmy dla psów do schroniska w Radlinie  
w ubiegłym roku?  
Przewodniczący – stwierdził, ze przedstawione informacje są dla radnych nowe. Podkreślił, że nie 
wie nic o żadnej umowie mówiącej o dostarczeniu karmy do schroniska w Radlinie. Gmina na 
rzecz schroniska uchwaliła kwotę w wysokości 43.300,00 zł, która została przeznaczona na 25 
psów. Uważał, że przeliczając przekazaną kwotę na jednego psa to, nie jest mało…Rozumie, że  
w obliczu potrzeb i zaangażowania wielu osób to nie jest może właściwa kwota. Przewodniczący 
podkreślił, że radni nie wahali się w przekazaniu tej kwoty, ponieważ opieka nad bezdomnymi 
zwierzętami należy do zadań gminy. Przekazując środki na ten cel, radni chcą być zorientowani co 
do ilości psów skierowanych do schroniska z gminy Żerków. Dlatego zwrócono się o wykaz 
psów. 
Burmistrz zabierając głos podziękował pani Prezes za dotychczasowa dobrą współpracę i oby 
kolejne lata były też tak dobre.  Zaznaczył, że są różni ludzie nieodpowiedzialni, którzy najpierw 
kupują psa, a później pozbywają się go, podrzucając go innym. Burmistrz uważał, że  chipowanie 
rewelacji nie da, jedynie rozpoznanie przynależności psa. 
Prezes Zofia Urbaniak – uważała, że najlepszym rozwiązaniem zmniejszenia populacji psów jest 
ich sterylizacja. Ponadto przekazała ulotki informujące o tym, iż brakuje schronisk, ponieważ 
samorządy nie chcą ich tworzyć, bojąc się kosztów przedsięwzięcia oraz o ludziach, którzy w 
bestialski sposób pozbywają się swoich pupili. 
Przewodniczący – podziękował pani Prezes za przybycie i przedstawienie aktualnej sytuacji  
w schronisku dla zwierząt w Radlinie. 
Przewodniczący odczytał pismo od radnych Rady Miejskiej w Jarocinie skierowane do wszystkich 
radnych i sołtysów, a dotyczące  III Charytatywnego Turnieju Tenisa Stołowego organizowanego 
wraz z Fundacją „Ogród Marzeń”. Turniej odbędzie się 23 marca 2013r. w sali gimnastycznej 
Szkoły Podstawowej Nr 4 w Jarocinie o godz. 9.00, termin zgłoszeń do 15 marca br. 
Przewodniczący przypomniał radnym o wspólnym spotkaniu radnych Rady Miejskiej Żerkowa  
z Powiatową Komisją Rolnictwa, które odbędzie się w piątek o godz. 11.00 w sali konferencyjnej 
„MCT”. 
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Burmistrz – poinformował, że była interpelacja radnego pana Roberta Rogackiego. Przyszło 
pismo z  Komisji  Bezpieczeństwa i Ruchu Drogowego w Jarocinie odnośnie złożonego wniosku 
na wymalowanie dwóch przejść dla pieszych przy szkole i przedszkolu, ale nie wyrażono zgody 
na drugi próg spowalniający przy Gimnazjum w Żerkowie. 
Radny Andrzej Stachowiak – zapytał, co z audytem w „MCT”? 
Burmistrz – odpowiedział, że wyniki przeprowadzonego audytu zostaną przedstawione na 
kolejnym posiedzeniu komisji stałych Rady. 
Radny Janusz Szóstek – zapytał, czy będą zmiany w trasach przewozów szkolnych? 
Burmistrz – odpowiedział, że tak, ale dyrektorzy są w trakcie opracowywania tych zmian,  
z którymi chce się jeszcze spotkać. 
 
Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1550  XXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
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